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Geachte mevrouw Outshoven, 

 

Onderstaand treft u de reacties van de Belangenvereniging Den Dolder (BDD) aan m.b.t. het 

project "Centrum Den Dolder (drieluik)". 

Voor elk onderdeel treft u een aparte notitie aan. 

 

Naast ons formeel commentaar hebben wij er behoefte aan om de hele gang van zaken rond 

het Drieluik kort te evalueren. 

 

De discussie rond "het afsluiten van de spoorwegovergang", zoals het drieluik aanvankelijk 

werd genoemd, was in feite de aanleiding tot het oprichten van de BDD. 

Wij zijn vanaf het begin tegen het afsluiten van de spoorwegovergang geweest. Wij hebben 

steeds geopteerd voor een betere beveiliging van de overgang middels volledige 

overwegbomen. Deze oplossing is stelselmatig door ProRail afgewezen op grond van 

onduidelijke criteria. Wij vinden dat het doormidden delen van het dorp, door de overgang 

minder- of niet toegankelijk te maken, zeer ongewenst is voor de sociale samenhang in het 

dorp. 

 

De "Tolhuistunnel" was aanvankelijk geen onderdeel van het streven om de overgang af te 

sluiten, maar onderdeel van een veilige route naar de school voor de kinderen die van de 

Montessorischool in zuid verhuisden naar de Brede School in het noorden van het dorp. Later 

heeft men deze ook als alternatieve route voor langzaam verkeer gezien nadat de overgang 

zou zijn afgesloten. 

 

Voor de bypass - die nodig wordt als het gewenste model van BDD n.l. het niet afsluiten, 

maar het gedeeltelijk afsluiten aan de orde komt - is door de BDD een goede oplossing aan de 

hand gedaan, n.l. het gebruik maken van de parallelweg van de provinciale weg. Deze, 

verreweg beste, oplossing wordt niet overgenomen vanwege, naar men zegt, te hoge kosten. 
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Naar onze mening een zeer gemiste kans. 

 

Voor wat betreft het upgraden van het centrum van Den Dolder, dat op zichzelf weinig te 

maken heeft met het afsluiten van de overgang, zou een veel betere studie gedaan moeten 

worden. Het voorliggende plan is zeer onvoldragen en kan mede daardoor ook op weinig of 

geen steun rekenen in het dorp. 

 

Wij vonden het van belang u bovenstaande toch nog mee te geven in de beoordeling van onze 

reactie en de reacties van anderen. 

 

In de veronderstelling u hiermede voldoende te hebben geïnformeerd, verblijven wij , 

 

 

met vriendelijke groet. 

 

 

R.J. Zee 

Vice voorzitter BDD. 

 

Belangenvereniging Den Dolder 

Dolderseweg 93-D 

3734 BE Den Dolder. 

0653267734 / 030 2283341 

info@dendolder.net / r.j.zee@wxs.nl 
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Langzaamverkeertunnel Tolhuislaan. 
 

Onze vraag; 
1. Vanwege de "leefbaarheid in de tunnel" is het van belang om te trachten in het midden van 

de tunnel daglicht toe te laten treden. Dit zou kunnen door tussen beide sporen een 

lichtdoorlatend gedeelte te maken. Onze vraag is: wilt u dit overwegen en vervolgens 

trachten dit uit te voeren. 

 

Onze reactie. 
Wij vinden dat er een mooie vriendelijke tunnel is ontworpen die goed past in de omgeving. 

Vooral de uitgang aan de zuidzijde vinden wij prima omdat deze uitgang los staat van het 

verkeer op de Tolhuislaan/Paduaweg, waardoor de tunnel zeer aan veiligheid wint. 

In de klankbordgroep is aan de orde geweest of er ook een paar parkeerplaatsen gemaakt 

moeten worden aan de zuidzijde van de tunnel voor b.v. ouders die hun kinderen met de auto 

naar school brengen die dan parkeren aan de Tolhuiszijde en hun kind lopend door de tunnel 

naar de school begeleiden. Wij denken dat hier enige ruimte voor gemaakt moet worden. Er 

moet wel voor gewaakt worden dat het parkeren voor b.v. DOSC zich niet gaat spreiden over 

de noord- en de zuidzijde van de tunnel, dus het aantal plekken moet beperkt zijn. 

 

Verder vinden wij dat de tunnel - geheel los van de twee andere samenhangende onderdelen 

van het drieluik-  in ieder geval ten spoedigste tot uitvoering gebracht moet worden om de 

volgende redenen: 

1. In het kader van het verplaatsen van de Montessorischool van Den Dolder zuid naar de 

Brede School in Den Dolder noord is door de gemeente een veilige route voor de kinderen 

toegezegd. Deze tunnel is de meest veilige route die bedacht kan worden. 

2. Den Dolder heeft nu slechts één verbinding tussen noord en zuid. In het kader van de 

leefbaarheid van het dorp is het van belang dat er een verbinding in de vorm van deze 

tunnel bijkomt. 

3. Het is te verwachten dat er uiteindelijk meer mensen met de fiets naar b.v. DOSC en de 

Brede School zullen gaan. Ook dit is goed in het kader van de leefbaarheid van het dorp. 
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Kortsluitroute autoverkeer Andreas Foxlaan. 
 

Onze reactie ten principale: 
Wij kunnen de herinrichting van de spoorwegovergang niet los zien van de bypass. Deze twee 

aspecten van het drieluik hangen dusdanig samen dat als er voor de één geen goede oplossing 

is te vinden de ander niet nodig c.q. ongewenst is.  

 

De bypass. 
De plek van de bypass is op zich qua inrichting logisch gekozen op de plek waar ook het 

Fornheze terrein op de provinciale weg aansluit. De eenzijdige aansluiting kan op deze manier 

een "volwaardig" kruispunt worden, voorzien van verkeerslichten. Echter deze toevoeging aan 

het kruispunt zal de doorstroming op de Provinciale weg ten zeerste belemmeren en men moet 

er niet aan denken dat hier een algemene toegang van vrachtverkeer naar het dorp zou kunnen 

ontstaan; een probleem dat nu juist (alleen) voor het Fornhese verkeer indertijd werd opgelost. 

 

Wij hadden hierover contact met de Provincie omdat in de tekst van het Collegevoorstel een 

passage wordt gewijd aan de instemming van de Provincie met dit voorstel. Daaruit begrepen 

wij dat de Provincie als "eigenaar/beheerder" geen nieuwe aansluitingen op de provinciale 

weg wenst, maar kan leven met de uitbreiding van de toch al bestaande aansluiting 

"Fornheze". 

Wel is het zo, dat als er daardoor extra doorstromingsproblemen op de provinciale weg 

zouden ontstaan, de rekening voor de oplossing daarvan aan ProRail en de Gemeente zal 

worden gepresenteerd!! Het lijkt ons zinnig dat de Gemeente hierover meer helderheid krijgt. 

 

In de opdracht die de raad in november 2008 aan het college gaf om te onderzoeken hoe e.e.a. 

m.b.t. het drieluik gerealiseerd zou kunnen worden was opgenomen dat er onderzocht moest 

worden of de parallelweg langs de provinciale weg gebruikt zou kunnen worden als bypass. 

In het nu voorliggende collegevoorstel wordt deze mogelijkheid "afgeschoten"op basis van het 

argument "te hoge kosten" en een naar o.i. te summier onderzoek. 

Wij vinden dat deze zeer goede mogelijkheid te snel is afgevoerd, omdat deze oplossing veel 

voordelen heeft. In het onderstaande zullen wij trachten samen te vatten wat de voordelen van 

deze mogelijkheid zijn. 

De bypass moet worden gemaakt omdat intern Dolders verkeer niet meer over de 

spoorwegovergang kan bij afsluiting hiervan voor autoverkeer. Al het verkeer dat niet intern 

Dolders is, maakt nu, logischerwijs,  reeds gebruik van de provinciale weg. Door nu ook het 

interne Dolderse verkeer af te leiden naar de provinciale weg wordt deze extra belast, wat tot 

verkeersonveilige situaties zal leiden omdat de provinciale weg zonder dit interne Dolderse 

verkeer al behoorlijk zwaar belast is, vooral in de spitsen. 

Het zal dus de verkeersveiligheid ten goede komen als dit interne Dolderse verkeer niet op de 

provinciale weg wordt afgeleid. 
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Indien de bypass direct op de provinciale weg wordt aangesloten, dus niet via de parallelweg, 

zal deze nieuwe aansluiting extra (sluip)verkeer aantrekken dat b.v. vanaf de provinciale weg 

naar De Bilt/Bilthoven wil en dan via de Baarnseweg/Paltzerweg zijn weg vervolgd, maar ook 

verkeer dat b.v. naar Huis ter Heide of Bosch en Duin wil en natuurlijk ook (vracht)verkeer 

dat naar het centrum van Den Dolder wil/moet, kan dan deze aansluiting gebruiken.  

Het is dus niet verstandig om via een extra aansluiting, die voor een ander doel is gemaakt, 

sluipverkeer aan te trekken. 

 

Door een aansluiting direct op de provinciale weg te maken zal er dus ook extra verkeer door 

de Andreas Foxlaan gaan, waar de bewoners van deze laan zeer tegen gekant zijn. Indien er 

alleen intern Dolders verkeer over deze laan gaat, zal de overlast aanzienlijk afnemen en zal 

wellicht de weerstand bij de bewoners afnemen.  

Het is bovendien niet aannemelijk dat de Baarnseweg en de Paltzerweg extra zullen worden 

belast door de aansluiting via de parallelweg. 

 

Een nadeel van de verkeersafwikkeling via de parallelweg is dat deze weg te smal is en dus 

verbreed zal moeten worden. Daar is over de volle lengte van de weg ruimte voor behalve bij 

het spoorwegviaduct. Deze onderdoorgang zou moeten worden verbreed. De fysieke ruimte is 

hier wel voor (te maken), maar een viaduct verlengen in een spoorbaan is natuurlijk duur 

(geschat € 10 miljoen). Een extra complicatie schijnt een schakelstation te zijn dat in de weg 

zou staan. 

Als we echter deze kosten afzetten tegen de kosten van (een van de) oorspronkelijke plannen 

waarbij er ter hoogte van de Aldi een volwaardige onderdoorgang gemaakt zou worden die 

destijds werd geraamd op € 25 miljoen, dan vallen de kosten van het verbreden van de 

onderdoorgang van de parallelweg nog mee. 

Het is dan ook onbegrijpelijk dat op basis van een summier onderzoek is besloten om de 

oplossing van de bypass via de parallelweg af te schieten op basis van te hoge! kosten. 

 

Alles afwegende, vooral de verkeersveiligheid op de provinciale weg en het sluipverkeer over 

de achterliggende wegen en lanen, komen wij tot de conclusie dat het maken van de bypass 

via directe aansluiting op de provinciale weg tot onverantwoorde verkeersrisico's leidt en dat 

het dus noodzakelijk is om de bypass via de parallelweg een betere kans te geven. 

Onze conclusie gaat zelfs zo ver dat indien er geen bypass wordt gemaakt via de parallelweg, 

de spoorwegovergang gewoon open moet blijven en er daardoor dan dus geen sprake hoeft te 

zijn van een bypass. 
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Herinrichten centrum Den Dolder. 
 

Indien de bypass niet via de parallelweg gaat, zal er voor de herinrichting van het centrum een 

ander plan gemaakt moeten worden. 

 

Indien wij er van uitgaan dat de bypass wel via de parallelweg gaat dan zijn er de volgende 

opmerkingen te maken over het herinrichtingsplan van het centrum Den Dolder. 

Vrachtverkeer dat naar AH gaat kan via de losplaats van AH keren en kan dan via de 

Dolderseweg het dorp weer verlaten.  

Vrachtverkeer dat de andere winkels bevoorraadt moet op de een of andere manier keren in 

het dorp. In het voorliggende plan is daarvoor onvoldoende ruimte gereserveerd. De ruimte 

die is getekend op de hoek van AH is te klein (op de tekening te schatten op een straal van ca 

6,5m).  Het gevolg zal zijn dat vrachtverkeer het dorp zal verlaten via de Paduaweg en de 

Tolhuislaan of de Dassenlaan, dus door woonbuurten hetgeen zeer te ontraden is zeker ook 

gezien vanuit het oogpunt van de veiligheid van onze kinderen. 

 

De ontsluiting van het perron is op de tekening onduidelijk en behoeft veel meer aandacht. 

Niet duidelijk is hoe het fietsverkeer van en naar het station en de fietsenstalling moet, maar 

ook is het onduidelijk hoe het doorgaande fietsverkeer zijn weg moet vinden. Dit is heel 

onoverzichtelijk en dat leidt tot onveilige situaties. 

 

De ontsluiting van het P&R terrein aan de noordzijde is vergeten. Zoals het nu getekend is 

kunnen auto's niet meer op het P&R terrein komen. 

 

Het is niet duidelijk hoe de bewoners van het niet getekende huis grenzend aan de spoorbaan 

aan de noordzijde met hun auto bij hun huis moeten komen. 

 

Als vrachtauto's laden en lossen bij de winkels aan de Dolderseweg belemmeren zij elke 

doorgang. Dit is zeer ongewenst en verkeersonveilig. 

 

Het lijkt ons dat dit plan zeer onvoldragen is en dat er veel meer studie nodig is om tot 

aanvaardbare oplossingen te komen. 

 

Wij wijzen het plan op deze gronden dan ook af. 


